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1) Algemeen 

In het door Corona gedicteerde jaar 2021 heeft Natuurplein toch nog vergaderingen kunnen 

beleggen, welke afwisselend fysiek en digitaal hebben plaats kunnen vinden. Daarnaast hebben 

ook nog gesprekken kunnen plaatsvinden met diverse instanties waaronder gemeente Breda, 

SBB en Waterschap. 

 

2) Doelstellingen voor 2021  

Beoogde doelen voor 2021: 

- Vaststellen van een convenant met de gemeente over Beginspraak. 

- Een nota met (bijv. 10) uitgewerkte hoofdpunten als input voor de verkiezingsprogramma’s  

van de gemeenteraadpartijen (verkiezingen 2022). 

- Activiteiten van een werkgroep communicatie om de verenigingsleden meer te betrekken. 

- Plannen van een activiteit in de 2e deel van 2021 i.p.v. een  ALV. 

 

3) Bestuurlijke activiteiten 

 

a) Vergaderingen: 

i) Ledenvergadering: 

Op 31-05-2021 heeft de ALV fysiek plaatsgevonden.  

ii) Bestuursvergaderingen: 

Op de volgende data is door het bestuur vergaderd: 22 jan, 18 mrt, 08 jul, 5 okt, 11 

nov en 14 dec. 

 

b) Overleggen met: 

i) Wethouder: 

Er is door de corona maatregelen alleen overleg geweest op 15 dec. 

ii) Gemeentelijke vertegenwoordigers: 

Zie beginspraak. 

 

iii) Staatsbosbeheer: 

In 2021 heeft door omstandigheden geen overleg plaatsgevonden. Er hebben in 2021 

binnen SBB in Noord Brabant personeel en organisatie wisselingen plaatsgevonden en 

in samenhang met de coronabeperkingen hebben deze overleg verhinderd 

 

iv) Waterschap: 

Er heeft in 2021 geen formeel overleg met het Waterschap plaatsgevonden. Maar er is 

wel met het Waterschap overlegt aangaande de diverse projecten (Weimeren, 

Kelsdonk, Zwermlaken, Strijpen, de Berk) binnen het overkoepelende project 

Noordrand Midden.  

Op 12 juli 2021 heeft er met twee medewerkers van het waterschap een gesprek 

plaatsgevonden over de Nota Natuur & Biodiversiteit. 

 

v) Overige: 

Zie bijlage I 

 

c) Initiatieven: 

i) 22-01-2021.Brief met groene punten voor college onderhandelingen. 

ii) 15-12-2021. Er is invulling gegeven aan de doelstelling om een nota voor de politieke 

partijen op te stellen. Dit is gebeurd in de vorm van een MANIFEST, dat zowel digitaal 

als in hard copy beschikbaar is. Dit manifest is breed uitgedragen binnen de Baronie en 

ook besproken met politieke partijen met als doel dat er delen overgenomen worden in 

hun verkiezingsprogramma’s 

 

d) Juridische zaken: 

i) Formele verzoeken 

(1) 29-03-2021. Verzoek tot verlenging ter inzage legging omgevingsvisie. 



Jaarverslag Natuurplein de Baronie over 2021 

2 
 

(2) 18-06-2021. Ecologische invloed plasticvanger in de Mark  

 

ii) Wob verzoeken 

(1) 02-12-2021. 11 Wob verzoeken aangaande activiteiten bij AZC Gilze-Rijen. 

(2) 03-12-2021. WOB aangaande handhaving Galderse Meren 

(3) 03-12-2021. WOB handhaving groen langs de Mark 

 

iii) Zienswijzen: 

(1) 22-01-2021. Overwegingen t.b.v. Raadsfracties Oosterhout voor de behandeling 

van de ontwerpverklaring van geen bedenkingen energiepark A-59. 

(2) 28-02-2021. Zienswijze Mosstraat gemeente Gilze-Rijen 

(3) 01-03-2021. Zienswijze Mosstraat aan GS 

(4) 12-05-2021. Zienswijze ontwerp Omgevingsvisie Breda 2040 

(5) 12-05-2021. Zienswijze planMER bij ontwerp Omgevingsvisie Breda 2040 

(6) 18-05-2021. Zienswijze Waterbeheerplan 

(7) 16-06-2021. Zienswijze NRD Bervoets Baarle Nassau 

(8) 22-06-2021. Zienswijze WP Hoge Zijpolder 

(9) 12-07-2021. Zienswijze Molenslag 

(10) 04-08-2021. Brief aan Waterschap over educatie varen Bovenmark 

(11)  29-12-2021. Zienswijze ontheffing Wnb NPB kalvermesterij Etten-Leur 

 

iv) Handhavingsverzoeken: 

(1) 08-06-2021. Handhavingsverzoek aan gemeente, waterschap en ODBN wegens 

zonder vergunning/onterecht ruimen groen langs de Mark te Breda. 

(2) 22-06-2021. Handhavingsverzoek niet naleven omgevingsvergunning voor 

Ploegendienst Galderse Meren 

(3) 04-08-2021. In gebreke stelling handhavingsverzoek groen  mark aan Breda 

(4) 17-08-2021. In gebreke stelling handhavingsverzoek groen  mark aan ODBN 

(5) 20-08-2021. In gebreke stelling handhavingsverzoek Ploegendienst Galderse Meren 

(6) 12-10-2021. In gebreke stelling handhavingsverzoek groen  mark aan Waterschap 

 

v) Bezwaren 

(1) 08-03-2021. Bezwaar ingediend kapvergunning Everdenberg-oost te Oosterhout 

(2) 17-05-2021. Bezwaarprocedure Treeport Zundert 

(3) 25-06-2021. 2e Bezwaar ingediend kapvergunning Everdenberg-oost 

(4) 07-10-2021. In gebreke stelling bezwaar kapvergunning Everdenberg-oost 

(5) 09-10-2021. Bezwaar tegen ontheffing Wnb Everdenberg-oost 

(6) 07-12-2021. Bezwaar afwijzen WOB Gilze Rijen 

 

vi) Beroepen: 

23-01-2021 en 22-02-2021. Aanmaning betaling beroepskosten windmolens A-16 

wegens gegrond verklaren van enkele punten. Kosten uiteindelijk betaald. 

13-12-2021; Beroep ingesteld tegen WP Hoge Zijpolder. Uiteindelijk, na afwijzen voor 

behandeling door RvS, terecht gekomen bij rechtbank zeeland-West-Brabant. 

 

4) Beginspraak. 

Zie Bijlage I 

 

5) Financiële verantwoording 

a) Financieel Jaarverslag 2021. Zie Bijlage II 

 

b) Begroting 2022. Zie Bijlage III 

 

6) Werkgroep Leefomgeving 

Jaarverslag Werkgroep Leefomgeving over 2021 

Door de coronavoorzorgsmaatregelen kende ook de w.g. Leefomgeving (ca. 8 pers.) een 

onregelmatig vergaderpatroon, van ca. 4 maal digitaal of  hybride als in het najaar weer 2 maal 
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‘life’. Het technisch voorzitterschap werd vanaf november door Aad van Diemen vervuld. De 

werkgroep leden spraken hun waardering uit over zijn zakelijke wijze van voorzitten. 

In het jaar 2021 werd veel energie gestoken in de inventarisatie Stikstof Piekbelasters rond het 

Ulvenhoutse bos, op initiatief van ‘trekker’ Marius Aalders. Na afronding werd deze inventarisatie 

aan het eind van het jaar via De Groene Koepel aangeboden aan de besturen van de vier 

omliggende ‘brongemeentes’ en de provincie. 

Overige onderwerpen die speelden en verder door het bestuur werden afgehandeld waren reacties 

op wijzigingen Bestemmingsplannen en vergunningen o.b.v. Natuurbeschermingswet. Vaak 

vanwege onzekerheden over voldoende reductie van de stikstofemissies bij Natura 2000-gebieden.  

Bij landgoed de Klokkenberg werd door geregeld overleg aldaar een onderhoudscontract geregeld 

voor het beheer van de ‘kwelpercelen’ met natuurdoelstelling. Verder kwamen bouwplan Trianon, 

varen op de stedelijke Mark en in het Markdal aan de orde. In december deed de Raad van State 

uitspraak over het Markdal (A/C), wat betekende dat het rivier- en natuurherstel in het Markdal nu 

planologisch akkoord is en verder uitgewerkt kan worden. 
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Bijlage I bij jaarverslag Natuurplein de Baronie over 2021 

 

 

 

Jaarverslag 2021 Beginspraak 

 

In 2020 zijn de activiteiten van Joost Barendrecht als coördinator beginspraak gecontinueerd.  

Door de maatregelen tegen het coronavirus, was gedurende een deel van het jaar nog steeds 

geen fysiek overleg mogelijk. Vrijwel alle overleggen met de gemeente zijn online gevoerd, 

maar door gewenning aan deze vorm van overleg is de communicatie over het algemeen goed 

verlopen. Aan het einde van het jaar zijn de overleggen weer meer fysiek gehouden, waarvan 

een aantal op de locatie waar het te bespreken plan betrekking op heeft.  

 

1. De ambitie van de gemeente Breda om een impuls te geven aan het bouwen van woningen 

was in 2021 goed merkbaar. Bij veel woningbouwprojecten zijn we in een vroeg stadium 

van de planvorming betrokken. Dit is regelmatig op initiatief van de coördinator 

beginspraak, maar steeds vaker worden we door gemeente of ontwikkelaars zelf benaderd 

en geraadpleegd. Bij de volgende plannen heeft beginspraak een rol gespeeld:  

a. overleg met gemeentelijk projectleider over plannen Heyveldhoef, Hero en Incom 

b. Bespreken aandachtspunten Natuurplein bij vooroverleg bestemmingsplan Slotlaan 

104A Ulvenhout 

c. Hudsonstraat en omgeving: plan voor bomenkap beoordeeld 

d. Vooroverleg bestemmingsplan burgemeester Guljélaan.  

e. Overleg over maatregelen voor de Steenuil bij bestemmingsplan Meulenspie 

f. Overleg met ontwikkelaar en gemeente over VO van park Blossom en input 

gegeven voor de inrichting van het groen in het plan 

g. Overleg met gemeente en initiatiefnemers over plan Beeks Buiten  

h. Deelname in de klankbordgroep voor haalbaarheidsonderzoek Woonakker, een 

viertal bijenkomsten bijgewoond, waarbij input is gegeven over de maatregelen ter 

bescherming van leefgebied van de Steenuil en borgen overige natuurwaarden in 

het plan.   

i. Overleg met gemeente en initiatiefnemer over bestemmingsplan Molenslag. 

Maatregelen besproken om strook met bestemming natuur langs Molenlei te 

beschermen 

j. Toelichting van ontwerper en ontwikkelaar ter plaatse van ontwerp voor Park 

Langendijk; vervolgoverleg over mitigerende maatregelen voor huismus en behoud 

van struweel in het plan.   

k. Reactie op het ontwerp van plan woningbouw ter plaatse van hoeve Schoondonck 

bij de Klokkenberg en input gegeven voor de beplanting, waarvan een deel is 

opgevolgd.  

 

 

2. Overige bestemmingsplanwijzigingen:  

a. beginspraak overleg Rithsestraat 310 in kader van omgevingsdialoog met 

initiatiefnemer en adviseur en vervolgens input op vragen omgevingsdialoog 

opgestuurd.  

b. Beoordeling in vooroverleg-fase van diverse plannen voor woningen in het 

buitengebied in het kader van de Ruimte voor Ruimte regeling.  

c. Vooroverleg over bestemmingsplan Rithsestraat 174.  

 

3. Beginspraak bij visies:  
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a. Input gegeven voor inspraakreactie bij behandeling bespreeknotitie Galderse 

meren in de gemeenteraad 

b. Input gegeven voor het VAB -beleid in het kader van de Omgevingsvisie en reactie 

gegeven op het concept VAB-beleid 

c. Overleg met ambtelijke werkgroep Omgevingsvisie na publicatie van het concept 

en coördinatie en input voor zienswijze vanuit Natuurplein en deze ook besproken 

met ambtelijke werkgroep. 

d. Overleg over en input gegeven op concept leidraad natuurinclusief bouwen van 

gemeente Breda  

e. Reactie gegeven op voorlopig ontwerp bedrijventerrein Rithmeesterpark 2, dat als 

onderdeel van de visie voor Breda Zuidwest bij de concept omgevingsvisie is 

gevoegd.  

f. Gesprek over Visie Varen in Breda en reactie op het concept gegeven voordat deze 

aan B&W is voorgelegd  

g. Coördinatie van reactie van Natuurplein op het concept Groenkompas en opstellen 

bespreekpunten voor het overleg met de gemeentelijke projectleider hierover  

 

4.  Herinrichtingsplannen  

a. Rotonde IABC/Leursebaan: plan beoordeeld en advies gegeven over aan te planten 

bomen, dat is overgenomen.   

b. Herinrichting Mertesempark: bezoek ter plekke en adviezen meegegeven over te 

handhaven bomen (niet overgenomen)  

c. Overleg over en input gegeven voor herinrichting Teteringsedijk en Titulaerlaan 

d. Herinrichting Lovensdijkstraat: overleg geïnitieerd en gevoerd met gemeente om 

standpunt Natuurplein ten aanzien van behoud bomen te bespreken  

e. Herinrichting Brigidastraat Bavel: overleg over kap en herplant bomen 

f. Bespreken omgang met bomen bij plan herinrichting Scheperij Teteringen 

 

5. Afstemming met wooncorporaties:  

a. Overleg met Alwel en Breburg over omgang met beschermde soorten bij renovaties 

en knelpunten, die daarbij tegen gekomen worden. 

b. Overleg over de genomen mitigerende maatregelen bij renovatie Jan van der 

Heijdenstraat 

c. Overleg over natuurinclusief bouwen en omgang met beschermde soorten bij 

renovaties met Laurentius  

6. Overig:  

a. Vergunningaanvraag steiger aan Mark bij Belcrum beach: contact opgenomen met 

waterschap over rekening houden met EVZ-functie Mark en waterschap heeft dit in 

vergunning opgenomen.   

b. Beginspraak overleg over plannen Talentencentrum aan de Terheijdenseweg  

c. Overleg met gemeente en organisatoren over inrichting Duikbootfestival bij 

Asterdplas, festival is vanwege corona niet door gegaan 

d. Overleg met gemeente over plan en voorlopig ontwerp Levensbos bij Haagse 

Beemden 

e. Overleg met gemeente over functioneren natuurloket en afspraken gemaakt ter 

verbetering van het proces van informatievoorziening  

f. Overleg en afstemming met gemeente over extra recreatieplekken in coronatijd, 

die gepland waren op voor natuur gevoelige plekken.  

g. Overleg ter plekke met gemeente en organisator over maatregelen ter voorkoming 

verstoring beschermde soorten bij festival Ploegendienst bij Galders meren en 

overleg over inzet natuurinvestering van Ploegendienst voor vleermuisverblijf bij 

Asterdplas.   

h. Overleg met waterschap Brabantse delta over opzet Nota natuur en biodiversiteit 

van het waterschap 
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i. Met Schonck, Schul en compagnie (ontwikkelaar van de Klokkenberg) is een aantal 

keren contact geweest over het (achterblijven van) beheer van het natuurterrein 

langs de Mark. Uiteindelijk is opdracht gegeven voor een beheerplan. Eind 

december is een presentatie gegeven van het beheerplan en daarop is een reactie 

gegeven.  

j. Overleg met gemeente over behoud natuurwaarden bij herinrichting speelplek in 

parkje bij Branderij in Teteringen.  

k. Inrichting en beheerplan Landgoederenzone Haagse Beemden is met gemeente 

besproken en reactie is gegeven samen met vertegenwoordigers uit de wijk.  

l. Gesprek met gemeente over de evaluatie van het plan van aanpak 

eikenprocessierups en rol van versterken van biodiversiteit hiervoor en het 

bomenbeleid in het algemeen. 

m. Toelichting van gemeente en eerste overleg over concept visie EVZ Mark en Aa of 

Weerijs binnen de stadsgrenzen.    

 

7. Natuurplein de Baronie is partner in het Green Quays project van de gemeente Breda 

betreffende het doortrekken en vergroenen van de Nieuwe Mark. Het project heeft een 

looptijd van vier jaar, van eind 2019 tot eind 2023. De projectleider voor de inbreng van 

Natuurplein is Joost Barendrecht. In 2021 is het definitief ontwerp voor de eerste fase 

vastgesteld en het beplantingsplan. In het definitief ontwerp zijn de vestigingsvoorwaarden 

voor de stimuleren soorten, zoals deze uit het vooronderzoek naar voren zijn gekomen, 

meegenomen. In 2021 is door de betrokkenen van Natuurplein de Baronie op concept 

definitief ontwerp en beplantingsplan een reactie op detailniveau gegeven. Hierin wordt 

nauw samengewerkt met betrokkenen vanuit de projectpartners  Floron en Ravon en de 

ecologen van de gemeente.  

In 2021 is ook een start gemaakt met de monitoring van de doelsoorten, die door realisatie 

van de Nieuwe Mark gestimuleerd worden zich in het projectgebied te vestigen. In 

samenwerking met Floron en Ravon is een monitoringplan opgesteld voor de volgende 

soortgroepen:  

• Flora met nadruk op muurplanten, stadsplanten en oeverplanten 

• Insecten: bijen, wespen, vlinders en libellen 

• Vissen 

• Vogels  

Voor vleermuizen is nog geen plan opgezet, maar dit zal volgen in 2022. 

Per soortgroep zijn brongebieden en referentiegebieden gedefinieerd, waarvoor de 

nulmeting in 2021 is verricht. De monitoring van flora wordt uitgevoerd door leden van de 

plantenwerkgroep van KNNV Breda e.o onder begeleiding van Floron. De monitoring van 

insecten wordt uitgevoerd door de insectenwerkgroep van IVN Mark & Donge. De 

monitoring van vissen wordt uitgevoerd door te werven vrijwilligers onder leiding van 

Ravon. De monitoring van vogels wordt uitgevoerd door leden van de West Brabantse 

Vogelwerkgroep. Voor monitoring van vleermuizen worden in 2022 vrijwilligers geworven.    

De communicatie over het project Green Quays vanuit Natuurplein de Baronie wordt door 

Stefanie Vermeulen verzorgd.  In 2021 is ingezet op betrekken van de omgeving bij de 

ontwikkelingen, die door het project in gang worden gezet. Zo zijn omwonenden 

gestimuleerd om mee te doen aan de diverse tuintellingen, die landelijk worden gehouden. 

Hiervoor is een kalender gemaakt met informatie en doorverwijzingen voor deelname aan 

de tuintellingen (zie bijlage). Deze kalender is onder betrokkenen verspreid. Ook is een 

algemene flyer van het Green Quays project gemaakt, die eveneens ruim is verspreid.  

In september is een aantal excursies georganiseerd in en rondom het plangebied met als 

doel omwonenden en andere geïnteresseerden te betrekken en interesse te wekken voor 

eventuele deelname aan monitoring. De excursies zijn verzorgd door leden van IVN Mark & 

Donge en KNNV, die bij de monitoring zijn betrokken en RAVON en Floron. Op 3 september 

is een insecten excursie georganiseerd met 10 deelnemers. Op 5 september is een 
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stadsplanten excursie georganiseerd met eveneens 10 deelnemers. Op 11 september heeft 

een toelichting op vissen monitoring plaats gevonden, gevolgd door een praktijksessie op 1 

oktober. Hieraan hebben 6 personen deelgenomen.  

In het projectplan van Green Quays is een workshop opgenomen met als doel de 

omwonenden bewust te maken van het watersysteem in hun omgeving en welke invloed zij 

daar zelf op hebben.  De doelstelling van deze workshop is gedurende de uitvoering van het 

project verbreed. Hiervoor is op 17 september een wijksafari georganiseerd in de wijken 

Fellenoord, Schorsmolen en het aan de Nieuwe Mark grenzende deel van de binnenstad. 

Tijdens de wijksafari is samen met een aantal deskundigen en bewoners geïnventariseerd 

welke kansen en uitdagingen er liggen op het gebied van biodiversiteit, wateroverlast, 

droogte en hittestress. De input vanuit deze wijksafari is verwerkt in een overzicht, waarin 

ook de plannen van gemeenten en woningcorporaties of bewoners zijn verwerkt.  

Met deze informatie als basis is vervolgens op 6 november met een bredere groep 

bewoners, deskundigen en andere betrokkenen een co-creatie sessie georganiseerd. 

Tijdens deze sessie zijn met de methode “world-café” aan drie thema tafels ideeën en 

inzichten uitgewisseld tussen de deelnemers en op kaart gezet. De thema’s waren 

biodiversiteit, stadsklimaat en water. De opbrengsten van de sessie zijn teruggekoppeld 

aan de deelnemers (zie bijlage) en zullen in het vervolg in 2022 worden verwerkt in een 

kansenkaart, die als leidraad bij de ontwikkelingen in de wijken wordt gebruikt.  
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Bijlage II Financieel Jaarverslag. 

 

 

 
Balans Natuurplein de Baronie 2021  
Beginsaldo: 01-01-2021: 126.074,19 Eindsaldo : 31-12-2021: 89.319,31  
Verschil: 36.754,88  
Uitgaven Nieuwe Mark(Green Quays): 18.092,18 Uitgaven Beginspraak sec : 25.803,25 (nog 

zonder kosten/reserve) Overige uitgaven : 2.396,12 Totaal uitgaven : 46.291,55  
Inkomsten: Beginspraak : 9.166,66 Provincie : 370,01 Totaal inkomsten : 9.536,67  
Verschil: 36.754,88  
De overige uitgaven/gemaakte kosten van 2.396, 12 zijn:  
- Brochure: 996,37  

- Website : 113,74  

- Vergader: 347,30  

- Bankkost. 195,82  

- Procedures: 610,00  

- Neg.Rente: 77.89  

- Algemeen: 55,00  
 
Totaal: 2.396,12  
Van de 89.319,31 euro is:  
- 81.258,47 euro budget Nieuwe Mark  

- 8.514,68 euro budget Beginspraak (inclusief 1112,70 euro kosten en reserveringen)  

- 246,07 euro natuurcompensatie Gemeente  
 
Dit bij elkaar is 90.019 euro, want berekend naar inclusief de 700 euro contributie die nog binnen 

moest komen. Is inmiddels in feb. 2022 binnen   
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Bijlage III  Begroting 2022. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


